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Cíťme naozajstnú lásku vo svojom srdci k sebe i ostatným. Šírme ju ďalej, lebo len ona je jediný cit, ktorý, keď dáva, aj dostáva a jej sila sa násobí...

Náš život – cesta k Bohu
V novinách bol článok o ceste niekoľkých 

nadšencov, ktorí sa na ruskom ľadoborci vydali 
znovu pokoriť Severný pól. Ich loď nebola žiad-
na primitívna lodička. Merala 148 metrov, mala 
výtlak 26 000 ton a výkon 75 000 koní. Tento 
atómový ľadoborec dokázal plávať aj 
vo vodách, kde ľadové kryhy dosahovali hrúbku 
9 metrov. Skupina polárnikov musela celé týžd-
ne bojovať s nepriazňou počasia, zdravotnými 
problémami a mnohými ďalšími ťažkosťami. No 
vďaka tejto vynikajúcej lodi ich cesta nakoniec 
šťastne skončila. Stali sa 12. expedíciou 
na svete, ktorá po mori zdolala Severný pól.

Najväčším a najvýznamnejším kresťan-
ským sviatkom je Veľká noc. Tento sviatok sa 
nazýva aj Pascha. Prečo? Slovo Pascha pochá-
dza z hebrejského slova Pesah, čo znamená 
prechod.Historický základ židovského sviatku je 

vo vyslobodení Izraelitov z egypt-ského otroc-
tva. Izraeliti prešli zo zajatia ku slobode. To si 
každoročne pripomínali počas svojich veľ-
konočných sviatkov.

Udalosti spojené s Ježišovou smrťou 
a vzkriesením sa odohrali práve v čase židov-
skej Veľkej noci. Preto sa pre kresťanov Veľká 
noc stala symbolom iného prechodu – z otroc-
tva hriechu do života v slobode Božích detí. Toto 
všetkým ľuďom zabezpečil práve Ježiš Kristus 
svojou smrťou a zmŕtvychvstaním.

So slovom Pascha je spojená cesta. Cesta 
Izraelitov z Egypta do zasľúbenej zeme je sym-
bolom nášho putovania do našej skutočnej vlas-
ti, ktorá je v nebi. Aj keď je naša zem malebná, 
v porovnaní s nebom je iba akýmsi vyhnan-
stvom. Náš život smeruje k návratu do otcov-

ského domu. Teda aj náš život je paschou – pre-
chodom – cestou k Bohu.

Celý kresťanský život spočíva v tom, aby 
táto cesta prebehla dobre. Nadšenci z úvodné-
ho príbehu zdolali Severný pól vďaka vynikajú-
cej lodi. Naším sprievodcom na ceste do otcov-
ského domu je Ježiš. Ak chceme prísť šťastne 
do cieľa, mali by sme kráčať v Ježišovej spoloč-
nosti. On nás bezpečne prevedie cez všetky 
prekážky. S Ním nemôžeme zablúdiť.

Nech je pre nás slávenie tejto Veľkej noci 
prehĺbením vzťahu s naším Sprievodcom, ktorý 
nás chce priviesť do otcovského domu.

Požehnané veľkonočné sviatky všetkým!

Autor: JCLic. Ľuboš Tvrdý, 
farár

Súhlasím s tým, že nepotrebujeme sviatok 
zamilovaných, aby sme žili v láske každý deň.

Láska je ako voda, preniká všetkými štrbi-
nami. Kamkoľvek sa dostane, zaleje každé voľ-
né miesto. Láska je slobodná, liečivá, bez ob-
medzení. Zabúdame však, možno v rýchlosti ži-
vota a nápore povinností, na jej všedné prejavy, 
ktoré majú veľký zmysel. Úsmev vo vhodnej 
chvíli, pochválenie zovňajšku, poďakovanie 
za pomoc a ochotu. Drobnosti, ktorými ukáže-
me, že nám na druhom záleží a vieme, čo má 
rád. Stačí uvariť voňavý čajík, priniesť deku, po-
hladiť po vlasoch, či vrúcne objať.

Možno práve obdobie Veľkej noci, ktorá 
už klope na dvere, je príležitosťou, aby 
láska, najväčšia sila na svete, existujúca 
vždy a všade, bola aj pre nás a našich blíz-
kych darom, na ktorý máme právo. Obdobie 
jarných sviatkov môže byť zdrojom vľúd-
nosti, radosti, vďaky a úcty. Môže byť 
o stretnutiach, o uvedomení si svojich po-
trieb, ale aj nedostatkov..., o prijatí seba 
a iných, napriek nedokonalostiam a chybám.

Veľká noc je časom stretnutí... a my sa 
na ňu veľmi tešíme!!!

Nielen pre veľkonočné tradície, ale možno 
aj preto, že začína jar, príroda sa prebúdza, pri-
búda slnečných dní a my konečne odložíme 
teplé zimné oblečenie, pripravíme bicykle, umy-
jeme okná, ale najmä otvoríme srdcia a vyčistí-
me myseľ.

Zimné mesiace nám často pripadajú ako 
sivé a šedivé obdobie, počas ktorého sa strieda-
jú sychravé krátke dni a všetky sú navlas rov-
naké. Čas trávime na gauči so šálkou čaju, po-
zeráme bezduché relácie v televízii alebo sledu-
jeme bezfarebnú prírodu za oknom. Deň 
za dňom, celé mesiace.

Jar je časom nádeje, prebudenia a energie, 
ktorá prúdi zo všetkých strán. A aby sme si ju 
užili naplno, nepotrebujeme žiadne zázračné 
elixíry, ktoré zaženú jarnú únavu. Často postačí 
len otvoriť okno, vyjsť do záhrady a tešiť sa 
zo života, ktorý sa prebúdza naokolo.

Jar je ideálnym obdobím na sadenie. Či už 
ide o okrasné rastliny, bylinky, alebo zeleninu, 

práve v tomto období je ten najlepší čas na to, 
aby sme si vzali rukavice a naplánovali, ako 
naša záhrada bude vyzerať už o niekoľko týž-
dňov. Okrem toho, že čoskoro budeme žať úro-
du svojej práce, čas strávený v záhradke je 
príjemným relaxom a balzamom na dušu. Zba-
vuje nás pocitu osamelosti, tlmí hnev v našom 
vnútri, zlepšuje psychickú pohodu, a tým aj 
našu imunitu a odolnosť voči chorobám, zmier-
ňuje stres, pocity napätia, zlepšuje spánok 
a náladu.

Nečakajme, že nás niekto urobí spokojným a 
šťastným. Pocit vnútorného naplnenia hľadajme 
sami v sebe. Rozžiarme kúty našej duše, odlož-
me staré hnevy a bolesti, vykročme v ústrety po-
chopeniu, súcitu a bezpodmienečnej láske 
a darujme ju najskôr sebe a vzápätí ľuďom, 
na ktorých nám záleží, či tým, ktorých len tak 
náhodne stretneme. Nech tento nádherný cit zo-
stane medzi nami, v svete, v ktorom žijeme.

Dni plné lásky a jarnej energie pre nás všet-
kých!

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Milí spoluobčania,
želáme Vám požehnané 
veľkonočné sviatky, ktoré 
navonok opäť oslávime v tichu 
a skromnosti, ale vo vnútri 
duše veríme, nám prinesú 
radosť a lásku. Nech voda, 
ktorá je jedným zo symbolov 
Veľkej noci, vleje do našich 
príbytkov dostatok zdravia, 
veľkonočný baránok nech 
prinesie pokoj a pokoru, zelená 
farba nech nám dodá nádej 
a farebné kraslice nech nám 
pripomínajú radosť zo znovu-
zrodenia.
Príjemné prežitie Veľkej noci!

starostka obce
poslanci obecného 

zastupiteľstva 
redakčná rada 
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Urobené, vybavené, vyriešené, plánované – činnosť v 1. štvrťroku 2024
1. prebehla nevyhnutná rekonštrukcia inte-

riéru obecného účelového zariadenia 
„Svadobka“ (viď. samostatný článok 
v novinách),

2. potrebná inštalácia kamery pri Svadob-
ke – snímanie stojiska z dôvodu kontroly,

3. svojpomocne urobená rekonštrukcia ku-
chyne hasičskej zbrojnice – nová ku-
chynská linka, spotrebiče, maľovanie – 
poďakovanie hasičom DHZO a p. Petrovi 
Dudášikovi,

4. zaslané žiadosti na národnú diaľničnú 
spoločnosť za účelom registrácie vozidiel 
oslobodených od platenia úhrady za užíva-
nie diaľnic a rýchlostných ciest – vozidlá 
DHZO,

5. čiastočná inovácia zasadačky obecného 
úradu – výmena okien, koberca, časti 
nábytku – všetko bolo pôvodné, značne 
opotrebované a nevyhovujúce,

6. priebežné opravy verejného osvetlenia,
7. podaná žiadosť na predĺženie stavebné-

ho povolenia na zdravotné stredisko – 
platnosť dva roky,

8. dňa 19.1.2024 bol opravený kamerový 
systém – bol výpadok z dôvodu neopráv-
nenej manipulácie,

9. oprava poruchy kúrenia na zdravotnom 
stredisku,

10. spracovanie projektovej dokumentácie, 
verejné obstarávanie na stavebný dozor – 
účel obnovy a rekonštrukcie budovy 
materskej školy,

11. opakovane zaslaná žiadosť o poskytnu-
tie dotácií na odstránenie havarijného 

stavu elektroinštalácie v budove ZŠ 
s MŠ J. Hollého,

12. objednávka na vypracovanie cenovej 
ponuky na hydrantové rozvody v budo-
ve ZŠ s MŠ J. Hollého (pretrvávajúci nie-
koľkoročný havarijný stav),

13. odstránenie značne poškodenej infor-
mačnej tabule označenia obce, štátna 
cesta č. III/1258 – Pobedim, smer Bašov-
ce, majetok Slovenskej správy ciest, po-
bočka Nové Mesto nad Váhom – tabuľa 
bude opravená a znovu osadená,

14. presadenie mladého stromu v parku 
pri kostole – porasty pod elektrickým ve-
dením nesmú presahovať výšku tri metre, 
čo v tomto prípade nie je možné dodržať, 
strom bol zasadený priamo pod vedením. 
Poďakovanie p. Dušanovi Melicherovi 
za pomoc a ochotu pri výkopových 
prácach,

15. odstránenie poškodených a rizikových 
stromov pri zdravotnom stredisku 
a v parku pri kostole, poďakovanie hasi-
čom DHZO,

16. jarná revitalizácia drevín a zelene v obci 
– realizoval Peter Bigoš Záhrady,

17. bol vykonaný odborný audit na doku-
menty obce,

18. preškolenie zamestnancov obce – ky-
bernetická bezpečnosť, BOZP a PO,

19. zrealizovaný servis a odborná oprava 
miestneho rozhlasu (bol poruchový),

20. revízia a kontrola zabezpečovacieho 
systému budovy – časť obecný úrad,

21. oprava poškodenej časti strechy na bu-
dove obecného úradu – poďakovanie p. 
Jozefovi Mašánovi,

22. obnova ambulancie v budove zdravotného 
strediska Pobedim 255 (časť po detskej 
lekárke)  – vytvorená súkromná 
stomatologická – zubná ambulancia
(kontakt: +421 940 648 400), 

23. príprava a zabezpečenie prezidentských 
volieb 2024, ktoré sa budú konať 23.3. 
a 6.4.2024.

24. V pláne na tento rok je aj vybudovanie ur-
nového hája na miestnom cintoríne, 
vzhľadom na zvýšený záujem o takýto spô-
sob pochovávania.

25. Momentálne riešime projektovú doku-
mentáciu na budovu bývalej materskej 
školy, ktorú by sme chceli obnoviť a za-
bezpečiť tu komfortnú výchovu a vzdeláva-
nie pre deti predškolského veku, zároveň 
vybudovať funkčnú kuchyňu s jedálňou pre 
deti materskej školy a základnej školy, ako 
aj výdaj stravy pre záujemcov z radov dô-
chodcov.

26. V pláne sú práce na zdravotnom stredis-
ku, ktorého rekonštrukcia jednej časti už 
prebieha a kde sa buduje plnohodnotná 
zubná ambulancia s ambulanciou dentál-
nej hygieny a röntgenom.

27. Samozrejmou súčasťou plánu je aj výsad-
ba a údržba zelene v obci, úprava parkov, 
ciest a chodníkov.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce

Z rokovania 9. obecného zastupiteľstva
V poradí 9. obecné zastupiteľstvo (OZ) sa 

uskutočnilo 13.12.2023. Prítomných bolo 
sedem poslancov, dvaja sa ospravedlnili. 
Na programe bolo 14 bodov na prerokovanie.

Rokovanie zastupiteľstva otvorila v bode 1
starostka obce Mgr. Andrea Augustínová.

Po bode 2 Kontrola uznesení nasledoval 
bod 3, v ktorom boli tlmočené podnety občanov. 
Na otázku, či by sa dala vysporiadať cesta 
oproti OcÚ a postupne ju odkúpiť, zaznela od-
poveď, že cesta nie je obecná, má veľa vlast-
níkov a obec nemá momentálne dostatok finan-
cií na vykúpenie pozemkov. 

Druhým podnetom bolo riešenie pravidel-
ných výpadkov osvetlenia na určitých miestach. 
Obec má objednanú plošinu a v najbližších 
dňoch sa bude osvetlenie kontrolovať a riešiť.

Dôležitým podnetom bolo aj upozornenie 
na nebezpečnú zákrutu smerom od Svadobky 
na Kútnarskú ulicu a Podolie. Budú preskúmané 
možnosti a aj návrh, či by bolo možné situáciu 
riešiť osadením dopravného zrkadla.

V bode 4 v interpeláciách zaznela potreba 
opravy zvodov na prístavbe hasičskej zbrojnice.

Pokračovalo sa bodom 5, v ktorom hlavná 
kontrolórka obce Ing. Anna Dekanová predložila 
poslancom stanovisko hlavného kontrolóra 
obce k návrhu viacročného rozpočtu na roky 
2024 – 2026.

Návrh rozpočtu obce Pobedim na rok 2024 
– 2026 bol poslancami schválený v bode 6. 

V bode 7 bol schválený Plán kontrolnej čin-
nosti na 1. polrok 2024, ktorý predložila kontro-
lórka obce.

Bod 8 bol venovaný novele o miestnych 
daniach a poplatkoch za komunálny odpad 

a drobný stavebný odpad. Novela bola schvá-
lená.

Výška nájmu nebytových priestorov 
v zdravotnom stredisku sa riešila v bode 9, 
pre nájomcu VIP Dental Centrum, s.r.o.

V bode 10 bolo zrušené VZN č. 1/2013 o ur-
čení výšky dotácie na prevádzku a mzdy 
na žiaka a dieťa materskej školy a školského 
zariadenia, z dôvodu, že už nie je potrebné. 

Bod 11 bol určený návrhu na prenájom 
nebytového priestoru vo výmere 200 m² v budo-
ve kultúrneho domu Pobedim. Vzhľadom 
k tomu, že spoločnosť, ktorá mala doteraz v náj-
me tieto priestory, končí, avšak majiteľ tejto fir-
my má záujem o pokračovanie v nájme 
pod iným IČO-m, je potrebné vyhlásiť obchodnú 
verejnú súťaž pre prenájom týchto priestorov. 

Informácie starostky boli veľmi rozsiahle. In-
formovala o odstránení spráchnivenej lipy 
pri vstupe do areálu kostola, o adventnom venci 
na pni lipy, čistení a orezoch stromov, vianoč-
nom osvetlení obce, o verejnom osvetlení, ktoré 
počas sviatkov bude svietiť aj v noci. Ďalej 
poďakovala všetkým, ktorí sa zúčastnili ako 
spoluorganizátori vianočných trhov. Informovala 
o potrebe separovania odpadu, pretože máme 
vysoké náklady na dopravu a skládkovanie. 
Bola podaná žiadosť o dotáciu na rekonštrukciu 
Svadobky vo výške 15 000 €. Dotácia bola pri-
delená vo výške 11 520 € a rekonštrukciu bu-
deme riešiť svojpomocne. Ďalej bola podaná 
žiadosť o dotáciu DHZ Pobedim na nákup aku-
mulátorového vyslobodzovacieho náradia 
vo výške 3 200 €. Dotácia bola pridelená v plnej 
výške.

Informovala aj o tom, že obci bolo doručené 
oboznámenie pre účastníkov konania vo veci 
podnetu na zmenu vyhlásenia národnej kultúr-
nej pamiatky Mlyn vodný (tzv. „Habánsky“ mlyn) 
v obci Pobedim, súp. č. 49, 50 parc. CKN č. 306, 
307, k. ú. Pobedim, evidovanej v Ústrednom zo-
zname pamiatkového fondu po číslom 1298/1-
2. Do podkladu rozhodnutia možno nahliadnuť 
na Obecnom úrade Pobedim a na Pamiatkovom 
úrade SR. Účastníci konania (§ 14 správneho 
poriadku) môžu svoje vyjadrenie k podkladu 
rozhodnutia zaslať písomne na adresu Pamiat-
kového úradu SR v lehote do 8.1.2024. Na-
koniec starostka poďakovala poslancom 
za spoluprácu, predovšetkým svojmu zástupco-
vi za iniciatívnu činnosť v prospech občanov 
a obce a výkonnej redaktorke za obecné noviny 
a aktívnu účasť na podujatiach.

Ekonómka obce Lucia Kameniarová v bode 
13 informovala o podaných žiadostiach organi-
zácií v obci o poskytnutie dotácie z rozpočtu 
obce. Boli podané žiadosti od: ZO JDS Pobe-
dim, TJ Sokol – ženy, FK 1925 Pobedim, FSk 
Pobedimčan, MS SČK Pobedim, Kolkársky klub 
Pobedim, PZ Pobedim. Na záver tohto bodu 
Mária Desátová poďakovala starostke obce 
za jej prácu.

Nasledoval posledný bod 14, v ktorom 
starostka poďakovala poslancom za účasť, pop-
riala všetkým pokojné vianočné sviatky a vyhlá-
sila 9. zasadnutie obecného zastupiteľstva 
za skončené.

Poznámka: Podrobné informácie sú zverej-
nené na stránke www.pobedim.sk v časti Sa-
mospráva, Zasadania Obecného zastupiteľ-
stva.       Autor: Eva Pogranová, poslankyňa OZ

28. marec – Deň učiteľov
Vzdelanie je najmúdrejšou investíciou, hod-

notou, ktorá sa nestráca vekom, ani infláciou.
V marci, s prvými jarnými kvetmi a slnečný-

mi lúčmi, si už tradične pripomíname odkaz ve-
likána pedagogiky J. A. Komenského. Hovorí 
sa, a minulosť to mnohokrát potvrdila, že učiteľ 
je svedomím národa. Na doplnenie – aká je 
rodina a škola, taká je mladá generácia, 
od ktorej raz bude budúcnosť národa závisieť. 

Deti sú klenot, ktorý si zaslúži prvotriedneho 
majstra a umelca, on svojou trpezlivou mravčou 
prácou vybrúsi z nich ozajstné poklady, zdo-
biace ľudský rod, človečenstvo.

Vážení pedagógovia,
ďakujem vám všetkým, ktorí odkaz 

Komenského napĺňate do ušľachtilého 
cieľa, a tým je harmonicky rozvinutý, vzdela-
ný absolvent školy.

Dovoľte mi, aby som Vám pri príležitosti 
Dňa učiteľov zaželala k Vašej záslužnej, zod-
povednej a v dnešnej dobe skutočne nároč-
nej práci veľa zdravia, pracovného elánu 
a tvorivých síl.

Ďakujem Vám za Vašu obetavosť v mene 
všetkých, ktorí si Vašu prácu vážia.

Mgr. Andrea Augustínová, starostka obce
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Obecné účelové zariadenie – pre nás všetkých SVADOBKA
Počiatky výstavby tohto objektu so súpis-

ným číslom 200, postaveného na parcele č. 
770/2, nájdeme niekde v 30-tych rokoch minulé-
ho storočia. Viažu sa k histórii Potravného druž-
stva v obci, ktoré neskôr prevzala Jednota. Jej 
vlastnícke práva k časti tohto objektu pretrváva-
jú dodnes.

V komplexe budovy postupne zanikol ob-
chod s potravinami, obchod so zmiešaným to-
varom a napokon aj miestny hostinec. Nahradil 
ich supermarket COOP Jednota a zostala časť, 
tzv. Svadobka, ktorá v minulosti slúžila ako kul-
túrny dom pod vedením osvetovej besedy. Or-
ganizovali sa tu rôzne prednášky, kultúrno-
osvetové akcie, konali sa divadelné predstave-
nia či premietali filmy.

V roku 1966 sa zväčšilo hľadisko, v pivnič-
ných priestoroch sa vybudovala kuchyňa, sklad 
a zadná miestnosť, tzv. „zákuskáreň“. Kultúrny 
dom v jeho minulej podobe slúžil predovšetkým 
ako priestor na spoločenské zábavy, rodinné 
stretnutia, či svadobné veselice. Po vybudovaní 
nového kultúrno-spoločenského zariadenia 
v obci spoločenský význam tejto budovy padol.

S odstupom času začali občania pociťovať 
nedostatok priestoru pre podujatia prevažne 
komorného charakteru (rodinné oslavy, školské 
vystúpenia, literárne pásma, prednášky, stretá-
vanie sa organizácií, výstavy a pod.), čo dalo 
podnet vtedajšej starostke obce Márii Vavrovej 
a poslancom obecného zastupiteľstva k rekon-
štrukcii priestorov starého kultúrneho domu. Re-
konštrukcia začala v druhej polovici roku 1996 
a dňom 14.4.1997 bola stavba daná do použí-
vania verejnosti. 

Prešli roky, deti dospeli, dospelí zostarli, 
generácia strieda generáciu a naša Svadobka 
stále slúži. Pravdou je, že ošumela, stratila 
glanc. A tak, po dlhých rokoch prišiel opäť čas 
na jej obnovu. Nie všetko, čo by sme chceli vy-
lepšiť, sa dá aj zrealizovať. Potrebná je chuť, 
šikovní ľudia a najmä peniaze.

Vláda Slovenskej republiky na svojom 9. 
rokovaní schválila materiál „Analýza sociálno-
ekonomickej situácie Trenčianskeho samo-
správneho kraja a návrhy na zlepšenie v sociál-
nej a hospodárskej oblasti – návrh“, v súlade 

s ktorým bola subjektu v našej obci – obec-
nému účelovému zariadeniu – poskytnutá 
dotácia zo zdrojov Ministerstva financií SR
v zmysle § 3 ods. 2 Výnosu Ministerstva financií 
SR z 9. decembra 2005 č. 26825/2005 – 441 
o poskytovaní dotácií v pôsobnosti Ministerstva 
financií SR v znení opatrenia z 19. januára 2022 
č. MF/004274/2022-119 a opatrenia z 26. sep-
tembra 2023 č. MF/010575/2023-119. 

Predmetná dotácia nám bola na základe 
našej žiadosti poskytnutá na konkrétny účel 
a v určenej výške podľa Prílohy č. 1 k uzne-
seniu vlády SR č. 705 z 12. decembra 2023.

V nadväznosti na vyššie uvedené bolo po-
trebné dodržanie časového harmonogramu 
a postupu pre poukázanie dotácie, a to na-
sledovne:
• Vyplnenie a podpísanie žiadosti (elektro-

nicky) – do 14. decembra 2023, 12:00 h.
• Odoslanie 4 ks podpísaných a opečiat-

kovaných rovnopisov zmluvy o poskytnutí 
dotácie – do 18. decembra 2023

• Poskytnutie dotácie – do 29. decembra 
2023

• Použitie dotácie: Bežné výdavky – do 31. 
marca 2024

Čo všetko sa nám podarilo obnoviť, vymeniť 
a vylepšiť, posúdite vy všetci, pretože Svadobka 
bude opäť slúžiť na stretávanie sa rodín, príbuz-
ných, kolektívov a organizácií.

Konkrétne, pre informovanosť vás všet-
kých, prebehla v rámci rekonštrukcie:
• výmena okien v zadnej časti budovy + 

montáž interiérových žalúzií,
• brúsenie, reparovanie a lakovanie podla-

hy v sále (parkety – 3 vrstvy),
• výmena podlahy (dlažba) – vstupný vesti-

bul,
• oprava stien z dôvodu zatekania (zlý ra-

diátor) a odstránenie nefunkčnej elektro-
skrine (ľavá strana pri WC),

• výmena a rekonštrukcia sociálnych za-
riadení (podlaha, WC, umývadlá, batérie, 
zrkadlá, osvetlenia, vymaľovanie....),

• výmena záclon, odstránenie pôvodných 
drevených garniží, montáž kovových 
koľajníc,

• výmena interiérových dverí – prechodo-
vé dvere do sály aj s výmenou zárubní + 
v sále 2 ks (na javisko a dolu do kuchyne) 
+ sociálne zariadenia chodba 2 ks,

• vymaľovanie celého interiéru,
• očistenie a vymaľovanie znížených stro-

pov,
• zakúpenie stolov a banketových stoli-

čiek,
• nové osvetlenie javiska, odstránenie pô-

vodného nevyhovujúceho,
• výmena závesov (opona) na javisku,
• odstránenie javiskového obloženia spredu, 

výmena podlahy,
• výmena inžinierskych sietí a rozvodov,
• osvetlenie – čiastočná výmena + čistenie,
• výmena el. zásuviek a vypínačov,
• výmena podlahy v dolnej časti vedľa ku-

chyne, a tiež v zadnej časti (plánované, 
čakáme na ponuku),

• ďalšie úpravy a opravy, napr. natretie zá-
bradlia pri vstupe.

Obnova Svadobky nie je konečná. Samoz-
rejme, všetko závisí od finančných zdrojov. 
V pláne máme ešte inováciu klimatizačnej 
jednotky, revitalizáciu, prípadne výmenu vcho-
dových dverí, údržbu okien z vonkajšej časti 
(nastriekanie), opravu dlažby a zábradlia v exte-
riéri pri vstupe, a mnohé ďalšie opravy či zmeny.

Pokiaľ to financie dovolia, budeme vylepšo-
vať a pokračovať vo zveľaďovaní obecného 
majetku a všetkého, čo s ním súvisí.

Touto cestou sa chcem poďakovať všet-
kým, ktorí sa podieľali na obnove priestorov 
a následnom čistení a uprataní obecného účelo-
vého zariadenia Svadobka. Pevne verím, že 
s čiastočnou rekonštrukciou, ktorou sme chceli 
dosiahnuť zvýšenie energetickej hospodárnosti, 
celkového využitia, efektívnosti a najmä komfor-
tu pre nás všetkých, budeme spokojní a Sva-
dobka zostane naďalej miestom, ktoré nosíme 
v srdci.

Autor: Mgr. Andrea Augustínová, 
starostka obce

Foto: archív obce
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2. štvrťrok školského roka 2023/24 v našej škole
Aj tento štvrťrok to v našej škole žilo rôzny-

mi súťažami a zaujímavými podujatiami. Krátko 
po nástupe po vianočných prázdninách sa 
konalo školské kolo súťaže v prednese poézie 
a prózy Hviezdoslavov Kubín. Najúspešnejší 
recitátori školského kola Hana Kamenská (2. 
roč.), Ema Geschwandterová (4. roč.), Tibor 
Madacki (5. roč.), Michael Mutina (8. roč.), 
Michal Povazsai (8. roč.) nás 14.02.2024 repre-
zentovali v obvodnom kole. V obvodnom kole 
Michael Mutina, Tibor Madacki a Ema Gesch-
wandtnerová získali krásne 3. miesto. Michal 
Povazsai obsadil 2. miesto v III. kategórii próza 
a bude nás 22.3.2024 reprezentovať v okres-
nom kole. Všetkým srdečne blahoželáme 
a ďakujeme za úspešnú reprezentáciu školy.

Pre žiakov MŠ a 1. a 2. ročníka sme objed-
nali bábkové divadlo Ako babka s dedkom 
nažívali. 

Ešte novembri sa žiaci 2.,3. a 4. ročníka zú-
častnili 15. ročníka súťaže Všetkovedko, 
v ktorej si zmerali vedomosti s 32 076 žiakmi 
z celého Slovenska. Výsledky prišli až v januári. 
Najlepšie výsledky z našej školy dosiahla 
druháčka Hana Kamenská, ktorá sa umiestnila 
na krásnom 6. mieste a štvrtáčka Martina Malíč-

ková, ktorá získala 16. miesto. Srdečne blaho-
želáme! O titul najmúdrejšieho medzi najbystrej-
šími zabojovali aj Emily Benková – 23. 
miesto, Tobias Vavro – 27. miesto, Simon 
Dekan – 37. miesto, Martin Lauko – 41. 
miesto, Matej Bílik – 51. miesto, Ema Gesch-
wandtnerová – 65. miesto a Lukáš Machara – 
88. miesto.

Taktiež sme sa zapojili do súťaže YPSILON 
– slovina je hra. Najlepšie výsledky dosiahla 
Karin Lehotská (4. roč.) s výsledkom 100 %, Ta-
mara Makarová (6. roč.) – 99 %, Lukas Hajdin 
(3. roč.) – 98 %, Ema Geschwandtnerová (4. 
roč.) – 97 % a Martin Lauko (3. roč.) – 96 %. 
Taktiež ďakujeme za úspešnú reprezentáciu 
školy. 

Pre žiakov 7. až 9. ročníka sme 1.2.2024 
zorganizovali besedu s okresnou prokurátor-
kou a ďalšími príslušníkmi okresného 
policajného zboru na tému Šikana, Kyberši-
kana, Trestnoprávna zodpovednosť.

Fašiangové obdobie sme 12.2.2024 zakon-
čili karnevalovým dňom. Škola sa zaplnila rôz-
nymi rozprávkovými bytosťami a strávili sme 
celý deň v maskách. Okrem súťaží nechýbala 
dobrá nálada a samozrejme aj tanec.

15.2.2024 sa žiaci 6., 7. a 8. roč. zúčastnili 
stream koncertu Slovenskej filharmónie 
s názvom Príbeh hudby.

Veľmi milým a poučným podujatím bola 
prednáška pre všetkých žiakov školy Prales 
deťom organizovaná dňa 16.2.2024 nezis-
kovým združením Justice for Nature.

Od septembra 2023 majú žiaci našej školy 
možnosť navštevovať turistický krúžok
pod vedením p. u. Martina Bujnu. Turistické vy-
chádzky sú organizované počas víkendov 
a sprievodným programom je aj opekačka. Žiaci 
spoznávajú okolie Pobedima: Hornú Stredu – 
jazerá, Očkovskú mohylu, Bašovce, či čerpačku 
a poľovnícky posed.

V nasledujúcich dňoch nás čaká ešte veľa 
ďalších podujatí spojených s marcom 
mesiacom knihy, jarnými a veľkonočnými zvyk-
mi, ale o tom v ďalšom čísle. V mene všetkých 
žiakov a zamestnancov školy Vám želáme po-
kojné a požehnané veľkonočné sviatky.

Autor: Mgr. Jela Košútová, 
zástupkyňa riaditeľky školy

Foto: archív školy
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Horieť a zapaľovať
Obetavý život pátra Michala Petráša SJ

Tak znie názov životopisnej knihy prof. 
ThDr. Ladislava Csontosa SJ, PhD., rodáka 
z Nového Mesta nad Váhom s veľmi blízkym 
vzťahom k Piešťanom, ktorá vyšla vo vydavateľ-
stve Dobrá kniha v roku 2023. Súčasne s touto 
knihou bol vydaný i ďalší titul „Michal Petráš SJ: 
Listy a tematické kázne“, od toho istého autora.

Kto to bol páter Miško Petráš SJ, ako sme 
ho my Pobedimčania familiárne volali? A čím je 
to, že i po päťdesiatich rokoch od jeho tragickej 
smrti spomienka na neho tak veľmi silno a živo 
rezonuje v myšlienkach, ale najmä v srdciach 
takmer všetkých, ktorí sa s ním niekedy stretli?

Narodil sa 26.9.1917 rodičom Jánovi a Albí-
ne Petrášovej, rodenej Bílikovej druhej manžel-
ky Jána Petráša, s ktorou sa oženil po smrti svo-
jej prvej manželky Alžbety, rodenej Mitošin-
kovej. 

Základnú školu vychodil v Pobedime. Po-
tom pokračoval na gymnáziu v Novom Meste 
nad Váhom, ktoré neukončil, a v roku 1935 vstú-
pil do Spoločnosti Ježišovej. Noviciát si konal 
v Ružomberku, kde si dokončil i stredoškolské 
štúdiá. Ďalej pokračoval štúdiom filozofie 
v Benešove pri Prahe. Teológiu študoval v Ban-
skej Bystrici, v Bratislave, v Ružomberku 
a v Ríme, kde bol 26.7.1947 vysvätený na kňa-
za. Tretiu probáciu si vykonal roku 1948/49 
v Paray-le-Monial vo Francúzsku.

Po ukončení probácie mu spolubratia radili 
zostať vo Francúzsku a nevracať sa do Česko-
slovenska, kde začínal vládnuť tvrdý neľudský 
komunizmus. Neposlúchol ich, vrátil sa do vlas-
ti. Stal sa ministrom jezuitského domu v Ružom-
berku a pomáhal v pastoračnej práci predovšet-
kým vo Vlkolínci a v Mariánskej kongregácii 
mládeže.

Veľmi skoro po svojom návrate na Sloven-
sko, v noci z 13. na 14.4.1950, ho zastihla násil-
ná likvidácia všetkých mužských reholí. A tu za-
čína z nášho pohľadu jeho celoživotná „krížová 
cesta“. Aj keď viem, že by on s takýmto pome-
novaním asi nesúhlasil, lebo i v tých extrémne 
ťažkých situáciách (desaťročné komunistické 
väzenie) nikdy nestratil dôveru voči Pánu Bohu 
a vždy dokázal „dvíhať“, povzbudzovať a rozdá-
vať radosť všetkým okolo seba. Často i svojím 
prekrásnym spevom.

Jeho priateľ, spoluväzeň a spolubrat v kňaz-
skej službe pobedimský rodák Mons. PhDr. 
ThDr. Viliam Mitošinka spomína: „Strážcovia 
poriadku často bezradne, ale i v tupom hneve 
stáli nad ním, pretože s veselým humorom čelil 
všetkým obmedzeným diktátorským chúťkam 
a urážkam. Dobre vedel, že zlo sa zlom poraziť 
nedá.“

Z Ružomberka bol spolu so spolubratmi 
prevezený do koncentračného kláštora v Jaso-
ve a následne do Podolínca. Odtiaľ sa mu 
podarilo na jar roku 1951 utiecť. Pri úteku mu 
veľmi nezištne pomohli Štefan a Jozef Králo-
venskí z Likavky, rodina Štefana Kršku a rodina 
Jána Surového z Ružomberka, a to i napriek ne-
malému riziku perzekúcie, straty slobody i ďal-
ších nedozerných konsekvencií zo strany štát-
nej moci. Tieto obavy sa skutočne aj naplnili. 
Štefan a Jozef Královenskí i Štefan Krška boli 
odsúdení na nepodmienečné odňatie slobody. 
Najväčšie následky mal Štefan Krška, ktorý sa 
vrátil z väzby s veľmi podlomeným zdravím.

Pri pokuse dostať sa do slobodného sveta 
bol 18.5.1951 uväznený a následne odsúdený 
za vlastizradu na desať rokov väzenia. Prešiel 
najťažšími väzeniami v Leopoldove, Mírove 
a vo Valdiciach.

Po prepustení z väzenia v roku 1960 praco-
val v kovo-výrobnom družstve MONTA v Pieš-
ťanoch ako robotník. Následne ako žeriavnik 
v n.p. Pozemné stavby Trnava na stavbách 
v Novom Meste nad Váhom.

Sám páter Miško Petráš SJ na to spomína 
v liste pani Rapkayovej: „Musím sa vám priznať, 
že keď som po prepustení z väzenia v roku 
1960 chodieval do práce a ráno o pol štvrtej 
som nastupoval na vlak, ku ktorému som mal 
dva kilometre cesty, vstával som o druhej, aby 

som mohol v najväčšom tichu noci prežívať čo 
najplnšie bohatstvo milosti tryskajúcej z Eucha-
ristie, ktorú som slúžil. Tam som nachádzal po-
moc v ťažkostiach denného života.“

Pri krátkom politickom odmäku na jar 1968 
dostáva štátny súhlas k vykonávaniu svojho 
kňazského povolania. Nastúpil ako predstavený 
v jezuitskej kaplnke Sedembolestnej Panny 
Márie charitného domova v Piešťanoch. Pôsobí 
tu veľmi úspešne pastoračne. To je zrejme hlav-
ný dôvod, pre ktorý mu už v roku 1971 štátna 
moc odobrala súhlas. Za celých 30 rokov svojho 
kňazstva len tri roky mohol účinkovať a verejne 
si konať kňazské povinnosti.

I tento ťažký úder zo strany štátnej moci 
prijal spôsobom jemu vlastným. Ako píše v liste 
pani Rapkayovej: „Patrím k pokoleniu kňazov, 
ktorým nebolo dopriate radovať sa z dlhšej 
priamej pastorácie. Lež ani Kristus Pán nebol 
viac ako tri roky v „pastorácii“. Dozaista 
nad všetku pastoračnú činnosť stojí obeta 
a modlitba. A hlavne vzorný príklad kresťanské-
ho a kňazského života, ktorým možno svietiť 
nielen pri oltári, ale najmä mimo oltára.“

V roku 1971 odchádza do Ružomberka, kde 
je zamestnaný u Povodia Váhu ako pochôdzkar. 
Býva u známej a veľmi obetavej rodiny Suro-
vých. V práci utrpí ťažký úraz na nohu. Po vy-
zdravení žiada štátne orgány o udelenie sú-
hlasu. Za týmto svojím cieľom ide s húževnatos-
ťou jemu vlastnou a štátne orgány, i keď s nevô-
ľou, museli mu dať tento súhlas.

Chystal sa, že bude opäť verejne slúžiť svä-
tú omšu v Ružomberku na sviatok Nepoškvrne-
ného počatia Panny Márie 8. decembra.

Tragicky zomiera pri autonehode dňa 
7.12.1973, keď sa jeho Fiat 800 čelne zrazil 
s Tatrou 138. Vtedy to bolo vyhodnotené ako 
neobjasnená autonehoda. Jeho najmladší brat 
Ján spolu s príbuznými, ktorí prišli na miesto 
nehody, boli presvedčení, že išlo o zinscenova-
nú nehodu. Pretože jeho nemohlo nič zastrašiť 
ani zlomiť. Nedokázalo to dokonca ani desať-
ročné väzenie. Z neho sa vrátil posilnený 
vo viere, duševne slobodný a plný lásky k blíž-
nemu. Radosť veselosť a povzbudenie vo viere 
rozdával každému vo svojom okolí.

K 50. výročiu úmrtia pátra Miška Petráša SJ 
pripravil prof. Csontos SJ už v úvode spomí-
nané publikácie. Ako sám spomínal, predchá-
dzala tomu takmer dvojročná húževnatá mrav-
čia práca, za čo mu patrí náš neskrývaný obdiv 
a obrovská vďaka. Počas práce na knihe oslovil 
prof. Csonstos SJ scenáristu a filmového reži-
séra Mgr. Matúša Demku, PhD., ktorý si prizval 
k spolupráci kameramana a strihača Mgr. Jaku-
ba Kršku. Vznikol veľmi pôsobivý filmový doku-
ment s názvom: „Michal Petráš: Horieť a zapa-
ľovať“.

Pred prvou prezentáciou knihy sa konala 
trojdňová duchovná obdoba v kostole svätého 
Michala archanjela s názvom „Všetci sme povo-
laní k plnosti kresťanského života“, ktorú viedli 
prof. Ladislav Csontos SJ a prof. Miloš Lichner 
SJ.

Prezentácia knihy ako i predpremiéra filmu 
sa uskutočnili v Pobedime 25.11.2023 v účelo-

vom zariadení Svadobka za účasti autorov 
a viacerých vzácnych hostí: prof. ThLic. Miloš 
Lichner SJ, D.Th. rektor Trnavskej univerzity, 
páter Jozef Šofranko SJ provinciál, Róbert Mé-
sároš, riaditeľ vydavateľstva Dobrá kniha. 

Moderátorom večera bol pobedimský vdp. 
farár JCLic. Mgr. Ľuboš Tvrdý. Na úvod obo-
známil prítomných s témou a programom ve-
čera a privítal vzácnych hostí.

Nasledoval príhovor pani starostky Mgr. An-
drei Augustínovej zameraný na osobnosť pátra 
Michala Petráša SJ.

Prof. Csontos hovoril o tom, aký bol podnet 
ku vzniku knihy, ako sa mu na nej pracovalo 
a ako sa pred ním postupne vynárala postava 
veselého spoločenského človeka – kňaza, jezu-
itu nezlomnej viery a hrdinských cností, hodná, 
aby bola povýšená na oltár svätosti.

Nasledovalo premietanie nového filmu: 
„Michal Petráš: Horieť a zapaľovať“. Film veľmi 
zaujal a oslovil pomerne hojnú účasť divákov. 
Po filme nasledovala diskusia, v ktorej sa reži-
sér Mgr. Matúš Demko priznal, že i jeho veľmi 
oslovila osoba pátra Michala Petráša SJ, ktoré-
mu pripísal i spoluautorstvo na filme. Lebo keď 
si pri tvorbe filmu nevedel dať rady s niektorými 
časťami, poprosil v duchu o pomoc pátra Miška 
Petráša SJ a pomoc prišla!

V procese tvorby knihy a filmu bolo tak veľ-
mi veľa priaznivých náhod, že samotní autori 
dospeli k presvedčeniu, že to nemôže byť náho-
da, ale „riadenie zhora“. Kameraman Mgr. 
Jakub Krška sa až pri práci na filme dozvedel, 
že jeho starý otec Štefan Krška, ktorého nepoz-
nal, lebo sa narodil až po jeho smrti, obetoval 
svoj život v pomoci pátrovi Michalovi Petrášovi 
SJ a ďalším jezuitom. Hudba k filmu je výber 
zo sakrálnej tvorby Pavla Kršku syna Štefana 
Kršku.

Na záver sa chceme veľmi pekne poďa-
kovať všetkým, ktorí sa akýmkoľvek spôsobom 
pričinili o zdarný priebeh tohto pekného a milé-
ho podujatia.

Spomienka na 50. výročie smrti pátra 
Michala Petráša SJ pokračovala v Ružomberku. 
V Kine Kultúra bolo 5.12.2023 premietanie filmu 
a prezentácia knihy. Na slávnosť Nepoškvrne-
ného počatia Panny Márie 8.12.2023 sa v jezu-
itskom kostole konala ďakovná svätá omša 
za život pátra Michala Petráša SJ. Na svätej 
omši sa čítala jedna z posledných homílií, ktorú 
si páter Michal Petráš pripravil tesne pred svo-
jou tragickou smrťou. Po svätej omši sa pokra-
čovalo na mestskom cintoríne pri jezuitskej 
hrobke krátkou modlitbou a spomienkou.

Premietanie dokumentárneho filmu sa tak-
tiež konalo 15.12.2023 v jezuitskom kostole 
v Piešťanoch. Po filme nasledovala diskusia 
za účasti autora knihy prof. Ladislava Csontosa 
SJ.

Na záver možno konštatovať, že „Misia“ 
pátra Miška Petráša SJ pokračuje aj 
po desiatich rokoch od jeho tragickej smrti a ve-
ríme, že prostredníctvom publikácií a filmu 
osloví ešte mnohých i v dnešnej dobe. 

Autor: Ing. Marián Lednický
Foto: súkromný archív autora
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Zo života farnosti
Ku koncu februára sa do farského kostola 

vrátila obnovená socha kráľa Dávida. Keďže 
tento židovský kráľ je patrónom hudobníkov 
a spevákov, jeho socha by mala byť v blízkosti 
organu. Na vrchol tohto nástroja sa nezmestila, 
preto bola socha kráľa Dávida umiestnená 
na priečelie hracieho stola organu. Sochu zreš-
tauroval p. Ján Fečo a pozadie ku soche vyho-
tovil miestny majster p. Rudolf Pečenkár.

Štvrtá pôstna nedeľa bola dňom požeh-
nania farského erbu a koruhvy. Tieto symboly 
našej farnosti vytvoril heraldik p. Marek Sobola. 
Budeme ich používať pri slávnostiach a dôleži-
tých udalostiach.

Počas pôstneho obdobia sme sa stretávali 
pri modlitbe krížovej cesty. Je potešujúce, že 
do tejto modlitby sa zapojili aj deti z našej far-
nosti spolu so Speváckym zborom Siloe. Z ini-
ciatívy spevákov zboru Siloe sme začali s ado-
ráciami, ktoré sú sprevádzané mládežníckymi 
piesňami. Ďakujem im za pomoc pri sv. om-
šiach, ktoré sú venované deťom.

Ďakujem všetkým, ktorí mi pomáhajú 
v akejkoľvek oblasti, aby naša farnosť bola pek-
ná nielen cez budovy, ale zvlášť cez dobré srd-
cia.

Autor: JCLic. Ľuboš Tvrdý, farár
Foto: Zuzana Pogranová

Pobedim majetkom novomestského prepošstva – 610. výročie 
Zlomovým bodom v histórii našej obce bol 

rok 1414. Bol to rok, kedy obec bola darovaná, 
spolu s Bašovcami, do majetku Prepošstva 
Panny Márie v Novom Meste nad Váhom. Stalo 
sa to listinou zo 16.1.1414 v ktorej Ctibor zo Cti-
boríc daroval prepozitúre našu obec a susedné 
Bašovce. Obce boli uvedené v listine takto: „..
.dve obce, nazývané v slovanskom jazyku Po-
bedim a Bašovce, ležiace pri rieke Váh v nitrian-
skom komitáte...“ Listinu potvrdil ostrihomský 
arcibiskup, kráľ Žigmund a tiež pápežský nun-
cius.

Prepozitúra alebo prepošstvo Panny Márie 
v Novom Meste nad Váhom bola komunita du-
chovných v čase svojho vzniku mníchov rádu 
augustiniánov. Na Slovensku bolo viacej prepo-
zitúr, niektoré boli titulárne iné zase reálne. 
Novomestská bola prepozitúra skutočná, to 
znamená, že mala územie spravovania, ako aj 
príslušné majetky. Na čele prepozitúry bol pre-
pošt volený členmi náboženského spoločen-
stva. Prvotnou úlohou prepošstva bola úloha 
duchovná, totiž šíriť a upevňovať katolícku vieru 
na spravovanom území. K chodu prepozitúry 
bolo potrebné i hmotné zabezpečenie, z ktorého 
sa potom financovala samotná inštitúcia.

Zakladateľ novomestskej prepozitúry Ctibor 
zo Ctiboríc zomrel onedlho po založení prepoš-
stva a panstvo, ako aj starostlivosť o prepoš-
stvo, prevzal jeho syn Ctibor zo Ctiboríc II. 
Podobne, ako jeho otec, podporoval prepozitúru 
v jej náboženskej činnosti. Situácia v regióne 
i na Slovensku sa však komplikovala v druhej 
polovici 16. storočia. Bolo to akútne nebezpe-

čenstvo Turkov a z hľadiska náboženského na-
stupujúca reformácia.

Po smrti Ctibora II. boli majetky prepošstva 
spustošené bojovníkmi Jána Švehlu. Do neprí-
jemnej hospodárskej situácie sa dostal manžel 
Ctiborovej dcéry Kataríny Ján Bánfy, ktorý 
musel dať časť majetkov prepozitúry do zálohy. 

Po roku 1538 začal význam prepozitúry upadať, 
a tak zostal len titul prepošta. Posledným kato-
líckym prepoštom bol Ondrej z Trenčína, ktorý 
na žiadosť Jána Bánfyho, vtedy prívrženca 
reformácie, prepozitúru opustil. Koncom 16. 
a začiatkom 17. storočia nastupujú do úradu 
ďalší evanjelickí prepošti. Situácia sa zmenila 
v roku 1638, kedy bolo prepošstvo opäť, tak ako 
pôvodne, katolícke.

Z novomestských prepoštov sa do histórie 
našej obce výraznejšie zapísali Ján Lukáš 
Győrgyővics, ktorý dal spísať najstarší urbár, 
Jakub Haško staviteľ súčasného kostola, Anton 
Révay, ktorý dal vyhotoviť hlavný oltár, Anton 
Berényi spojený s prestavbou fary a Fridrich 
Pongrác, ktorý finančne podporil rozšírenie 
kostola v roku 1923.

Právnym nástupcom prepozitúry je v súčas-
nosti dekanát Nové Mesto nad Váhom, ktorý 
vlastní v chotári obce pozemky, užívané Šľach-
titeľskou stanicou Horná Streda a. s. Do roku 
1949 sa tento chotár nazýval Panské a ležal 
v juhovýchodnej časti extravilánu obce. 

Okrúhle 600. výročie prepozitúry sme si pripo-
menuli slávnostnou sv. omšou, ktorú celebroval 
dekan Novomestského dekanátu Vsdp. Mgr. Ing. 
Blažej Čaputa, tematickou výstavou vo svadobke 
a článkami v novinách Pobedimčan.

(Použitá literatúra: Dejiny prepozitúry Pan-
ny Márie v Novom Meste nad Váhom, 1968)

Autor: Mgr. Ivan Pastorek
Na fotografii je Ctibor zo Ctiboríc, 

zakladateľ prepozitúry
Foto: archív 

Vianočný koncert Speváckeho zboru Siloe
Dňa 30.12.2023 sa v Kostole sv. Michala ar-

chanjela uskutočnil Vianočný koncert Spevác-
keho zboru Siloe z Pobedima. Počas koncertu 
bola možnosť dobrovoľným príspevkom prispieť 
na liečbu Branka Domina zo susednej Hornej 
Stredy. Účastníci koncertu si v prevedení zboru 
vypočuli piesne nielen vianočné, ale aj gospelo-
vé, v rôznych žánroch a úpravách. O tom, že bol 
o koncert veľký záujem, svedčil nielen značný 
počet návštevníkov, ale aj štedrá suma, ktorá 
bola odovzdaná do pokladničiek. Tá činila krás-
nych 1700 €. Veríme, že Brankovi a jeho rodin-
ke padnú peniažky na úžitok a aspoň trocha po-
môžu vykryť náročné výdavky na liečbu.

Autor: Bc. Gabriela Kamenská, 
vedúca speváckeho zboru Siloe

Foto: archív Siloe

Výročná schôdza MS SČK Pobedim
Dňa 29.11.2023 sa konala výročná členská 

schôdza Miestnej skupiny Slovenského červe-
ného kríža Pobedim. Schôdzu zahájila predsed-
níčka MS SČK PhDr. Monika Nováková privíta-
ním všetkých prítomných. Pozvánku prijala aj 
starostka obce Pobedim Mgr. Andrea Augustí-
nová, ktorá sa prihovorila prítomným členom. 
Taktiež pozvanie prijala aj Mgr. Jela Košútová, 
ktorá sa postarala o videoprojekciu prednášok. 

Na schôdzi boli odprezentované dve prednášky: 
Akútny infarkt myokardu a Náhla cievna mozgo-
vá príhoda. Prednášateľkou bola naša predsed-
níčka.

Ďalším bodom schôdze bolo zhodnotenie 
činnosti za rok 2023, ktorú zhrnula tajomníčka 
MS SČK p. Anna Lednická. Hlavnou činnosťou 
je organizovanie odberu krvi NTS Trenčín, a to 
dvakrát za rok. Ďalšou milou akciou je Deň nar-

cisov, ktorá sa organizuje pod záštitou obce Po-
bedim. V závere oficiálnej časti boli členovia in-
formovaní pokladníčkou Jankou Žitňanskou 
o správe stavu našej pokladne. Po ukončení 
programu schôdze bola pripravená chutná ve-
čera s občerstvením.

Autor: PaedDr. Lucia Klimová
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Výbor MS SČK informuje:
Odber krvi v našej obci sa tento rok uskutoční až 16.10.2024 vo Svadobke.
Dňa 18.4.2024 si pripomenieme Deň narcisov.

Aj PD Pobedim sa pripojilo k protestom organizovaných SPPK
Hlavné problémy, ktoré trápia všetkých poľ-

nohospodárov v celej EU a aj u nás na Slovensku:
• Nereálne a nerealizovateľné zelené ambície,
• Extrémna byrokracia,
• Zastavenie nevyhovujúcich dovozov z tre-

tích krajín a Ukrajiny,
• Doplatenie priamych platieb za rok 2023 

a odstránenie chýb z kampane 2023.
Chceme zmenu prístupu Európskej komisie 

k zeleným cieľom a ku komunikácii s poľnohos-
podármi. Požadujeme prehodnotenie aktuálne 
nastavených zelených stratégií. Všetky tieto 
stratégie sa nemôžu robiť od stola, ale jedine 
v spolupráci s poľnohospodármi a po vypraco-
vaní a následnom vyhodnotení dopadových štú-
dií. Konkrétne u nás na PD Pobedim bolo v roku 
2023 ponechaných spolu cca. 45 ha na biopásy 

a úhor. Na týchto plochách sa premnožili 
hraboše a vysemenila burina. Nám tým vzrástli 
náklady a škody na porastoch okolo biopásov 
a úhorov.

Požadujeme dodržiavanie rovnakých štan-
dardov pri výrobe agropotravinárskej produkcie. 
Nevidíme žiadny dôvod na to, prečo by všetci 
vo svete nemali dodržiavať rovnaké environ-
mentálne a byrokratické pravidlá ako v EÚ. Už 
počas prípravy nového programového obdobia 
(v ktorom fungujeme 1. rok) Slovenská poľ-
nohospodárska a potravinárska komora upozor-
ňovala (SPPK), že takto nastavené pravidlá 
a ich implementáciu Pôdohospodárska platob-
ná agentúra nezvládne. Výsledok už poznáme 
– platby pre poľnohospodárov meškajú. 

So všetkými týmito problémami zápasíme aj 
my v PD Pobedim, a preto sme sa pripojili 
k protestom organizovaných SPPK. Ak to bude 
potrebné, pripojíme sa aj k ďalším akciám 
s cieľom upozorniť európskych aj našich politi-
kov na problémy v poľnohospodárstve, ktoré 
nám spôsobujú ich rozhodnutia. Na proteste za-
znelo aj staré, ale stále platné porekadlo: 
„Od kráľa až po žobráka, každý žije zo sed-
liaka“. Potrebujeme a chceme vyrábať potraviny 
a komodity pre slovenských a európskych 
spracovateľov. A nemyslíme si, že umelým tlme-
ním výroby bude európske poľnohospodárstvo 
a potravinárstvo sebestačnejšie a konkurencie 
schopnejšie.
Autor: Ing. Juraj Lednický, predseda PD Pobedim

Foto: archív PD Pobedim

Dňa 10.02.2024 sa v našej obci uskutočnil fašiangový sprievod spojený s pochovávaním basy.
Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí sa podieľali na príprave a realizácii tohto pekného podujatia, predovšet-

kým pani Márii Desátovej. Je pekné, keď sa nezabúda na zvyky a tradície a odovzdávame ich mladšej gene-
rácii.

Autor: Mgr. Jela Košútová, zástupkyňa riaditeľky školy
Foto: Zuzana Pogranová

Na tradície nezabúdame

Užili sme si kultúru, zimu, tradície i spoločnú zábavu
Dňa 26.1.2024 sme navštívili divadelné 

predstavenie Poplach v hoteli Westminster. 
Veselá zápletka, prehrešky vyššej vrstvy, 
kamuflovanie manželskej nevery a výborné he-
recké výkony pobavili publikum v Dome umenia 
v Piešťanoch. Hlavnú ženskú rolu hrala vnučka 
našej členky Jolany Klimovej. Predstavenia sa 
zúčastnilo 25 členov našej organizácie, ktorí od-
chádzali domov vo výbornej nálade. O pár dní si 
boli dve členky našej organizácie pozrieť vystú-
penie súboru Lúčnice.

V utorok 13.2.2024 skoro ráno sme sa 
vlakom vybrali na seniorské potulky do Vyso-
kých Tatier – presnejšie na Hrebienok. Hlav-
ným cieľom bolo pozrieť si Tatranský ľadový 
dóm, ktorý je dominantou a najnavštevovanej-
šou atrakciou vo Vysokých Tatrách. Inšpiráciou 
pre 11. ročník ľadového dómu bolo londýnske 

Westminster opátstvo. Ani tlačenica vo vlaku 
do Smokovcov nás neodradila od nášho záme-
ru. Ani v lanovke na Hrebienok nebolo veľa 
miesta. Kráľovský chrám bol majestátny. Popre-
zerali sme si i ľadové sochy vo vedľajšej kopule 
a niektoré členky sa vybrali aj na kratšiu túru 
na Rainerovu chatu, kde obdivovali ručne vyro-
bený Betlehem zo snehu. Tatry boli zasnežené 
len čiastočne, ale i tak šestnástim členom našej 
JDS pripomenuli zimu, akú si pamätáme z det-
stva.

Už sa Fašiang kráti, už sa nenavráti, už 
dievčence plačú, že sa nevyskáču. Fašiangy, 
Turíce... takto 10.2.2024 začínal náš smútočný 
sprievod po Pobedime, ktorý sa odobral ukončiť 
fašiangové hody po jednotlivých domoch a po-
chovaním basy si pripomenúť fašiangové 
tradície. Obrad pochovávania basy bol sprevá-

dzaný vtipnými textami „kňaza" a veľkým náre-
kom prítomných plačiek. Na akcii sa zúčastnilo 
aj 21 členov našej organizácie. Niektorí „účin-
kovali“ a niektorí sa iba pozerali. Akcia sa obča-
nom páčila a veríme, že sa o rok znova stretne-
me.

Dňa 20.2.2024 sa 18 členov JDS Pobedim 
znova stretlo na požiarnej zbrojnici pri spolo-
čenských hrách. Hrali obľúbené Človeče, ne-
hnevaj sa. Puzzle skladali aj 5 členovia naraz. 
Nezahanbili sa ani kartové hry ako žolík, kanas-
ta či sedma. Pri drobnom občerstvení strávili 
príjemné popoludnie.

Predveľkonočné obdobie sme si spestrili 
19.3.2024 maľovaním kraslíc.

Autor: Anna Melicherová
Foto: archív JDS
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Kresťanské sviatky a DHZ Pobedim
Sviatky, najmä tie veľkonočné, sú pre kaž-

dého veriaceho veľkou slávnosťou. Pri sviat-
koch Veľkej noci je na mieste sa zamyslieť, akú 
veľkú obeť priniesol Pán Ježiš Kristus a ako 
jeho zmŕtvychvstanie ukladá základný kameň 
kresťanskej viery.

Patričnú úctu a dôstojnosť veľkonočným sviat-
kom i sviatku Najsvätejšieho Kristovho Tela a Krvi 
už viac ako 20 rokov prináša aj DHZ Pobedim za-
bezpečovaním ľudí v uniformách. Túto tradíciu ini-
cioval a organizoval Ing. Ladislav Melicher, ktorý je 
stále jej súčasťou. Po ňom organizovanie prevzal 
a dodnes aj zabezpečuje Ing. Matej Palkovič.

Ohľadne veľkonočných sviatkov, na Štvrtok 
Pánovej večere je úlohou zúčastnených pred-
stavovať dvanástich apoštolov počas symbolic-
kého umývania nôh pri poslednej Pánovej ve-
čeri. Časovo náročnejšou úlohou je zabezpe-
čenie celodenného stráženia Božieho hrobu 
na Svätú sobotu. Pri strážení Božieho hrobu sa 
zastupujú rímsky vojaci, ktorí kedysi strážili Boží 
hrob. Záverečnou úlohou pre DHZ Pobedim, 

ako aj vrcholom veľkonočných sviatkov, je po-
moc počas procesie na vigíliu, kedy sa nesú 
v procesii zástavy, lampáše a baldachýn. 
Podobnú procesiu si v uniformách zopakujú aj 
počas slávnosti Najsvätejšieho Kristovho Tela 
a Krvi, kedy je to o trošku náročnejšie, nakoľko 
je teplé počasie i trasa procesie je dlhšia.

Smutné je však podotknúť, že táto tradícia 
zažíva v posledných rokoch úpadok. Bez ľudí to 
skrátka nejde. Preto je chvályhodné, že sa stále 
nájdu ľudia, ktorí si ukroja zo svojho času. 
Prípadne prekonajú vlastné predsudky, či trému 
a v uniforme sa aktívne zúčastnia tradície, ktorá 
vnáša dôstojnosť sláveniu Veľkej Noci a Najsvä-
tejšieho Kristovho Tela a Krvi.

Je to na nás veriacich, ako sa pričiníme 
k zachovaniu tradícii našich otcov, alebo zo-
stanú už len spomienkami.

Autor: Ing. Matej Palkovič, 
tajomník DHZ Pobedim

Foto: Eva Pogranová

Výročná členská schôdza DHZ Pobedim
Výročná členská schôdza (VČS), ako naj-

vyšší orgán Dobrovoľného hasičského zboru 
(DHZ) Pobedim, zasadala 16.3.2020. Otvorenia 
a vedenia priebehu celej VČS sa ujal tajomník 
DHZ Ing. Matej Palkovič. Privítal prítomných 
členov a hostí, ktorými boli: delegát z ÚzO DPO 
SR Jozef Kováčik, starostka obce Pobedim Mgr. 
Andrea Augustínová a predseda DHZ Hôrka 
nad Váhom Juraj Nedbal.

Medzi prvými bodmi programu VČS bolo 
prednesenie správy o činnosti DHZ, ktorú pred-
niesol predseda DHZ Martin Piškula. Správa 
o činnosti bola o tom, ako si DHZ Pobedim 
viedol v minulom roku. Z činnosti môžeme 
spomenúť: hasičský ples Pobedim, veľkonočné 
sviatky (obrady v kostole), stavanie mája, exkur-
zia malých škôlkarov z obce Horná Streda 
na hasičskej zbrojnici, pravidelné zúčastňova-
nie sa odberov krvi nielen v Pobedime, zakúpe-

nie a montáž dataprojektora (dotácia TSK), 
športový deň členov DHZ, výpomoc pri montáži 
a demontáži stánkov počas vianočných trhov 
v Pobedime. Konali sa aj doplňujúce voľby 
do výboru DHZ. Zosnulý Silvester Palkovič bol 
nahradený členom Michalom Palkovičom. Verí-
me, že sa nový člen ujme práce ako jeho zosnu-
lý krstný otec. Z hasičskej zásahovej a preven-
tívnej činnosti spomeniem: 47 výjazdov 
(požiare, technické zásahy, dopravné nehody 
a cvičenia) a požiarna hliadka počas žatvy. Po-
čas VČS boli odovzdané ďakovné listy trom 
členom: Augustín Lukáš, Palkovič Michal a Meli-
cher Ľuboš za záchranu života pomocou AED 
(dňa 7.7.2023 v obci Podolie).

Plán práce sa na tento rok nijako zvlášť 
nelíši od minuloročného. Pribudol však bod, 
v ktorom sa hovorí o získaní nových členov 
do DHZ a do DHZO.

V úvode diskusie boli vyzvaní k prednesu 
prejavov prítomní hostia. V závere diskusie vy-
stúpil predseda DHZ Martin Piškula, ktorý 
podotkol, že je priam žiadúce pracovať s mlá-
dežou. Poďakoval predovšetkým vedeniu obci 
za spoluprácu, členom zásahovej jednotky 
za uskutočnené výjazdy a poprial im najmä 
šťastný návrat domov z výjazdu ku svojim rodi-
nám.

Nasledovalo schválenie uznesenia, ktorého 
návrh predniesol predseda návrhovej komisie 
Michal Palkovič. VČS návrh po prerokovaní 
schválila, čím sa VČS ukončila.

V už uvoľnenej atmosfére si prítomní po-
chutili na pohostení, ktoré pripravil Rastislav 
Čop. Po dobrom jedle pokračovali členovia 
v neoficiálnych diskusiách.

Martin Piškula, predseda DHZ Pobedim
Foto: archív DHZ
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Hasiči majú nový prístroj
Dňa 12.12.2023 na výjazdovom rokovaní 

vlády SR článok 705 získal Dobrovoľný hasičs-
ký zbor Pobedim dotáciu z Ministerstva financií 
vo výške 3 200 Eur na nákup vyslobodzova-
cieho akumulátorového náradia Nožnice 
RSU 180 PLUS E-FORCE2. Pre predsedu tak 
vznikla úloha vybaviť potrebné dokumenty (vy-
písať žiadosť, výpis účtu, potvrdenie o účte, po-
tvrdenie inšpektorátu práce), ktoré sú nutné 
pre poskytnutie dotácie prijímateľovi DHZ Pobe-
dim. Nakoniec sa všetko podarilo včas vybaviť 

a dňa 27.12.2023 bola dotácia na bankovom 
účte. Následne pokračovalo získanie prístroja, 
ktorý sa zakúpil za 6 320 Eur. Zvyšné peniaze 
boli doplnené v sume 300 Eur z účtu DHZ 
a 2 519 Eur z dotácie MV SR. 

Hasiči teraz môžu moderne a rýchlo zasiah-
nuť s novým prístrojom pri dopravných neho-
dách a ostatných zásahoch, kde bude potrebné 
jeho využitie.             Autor: Martin Piškula 

– veliteľ DHZO Pobedim
Foto: Archív DHZ

Rekonštrukcia kuchyne hasičskej zbrojnice
Dňa 6.11.2023 začala v budove ha-

sičskej zbrojnice komplexná rekonštruk-
cia kuchyne. Začali sme s vyprataním 
a odvezením starej kuchynskej linky 
a spotrebičov. Nasledovali stavebne 
práce, oprava stien, obloženie pracov-
nej časti  linky, vymaľovanie, preloženie 
ohrevu vody a príprava elektrických 
sietí (zásuvky, prípojky).

Obec Pobedim zakúpila nové 
spotrebiče (elektrickú rúru a indukčnú 
dosku v hodnote cca. 400 €). Následne 
preplatili zakúpený stavebný materiál 
(cca. 170 €). Po vymaľovaní bola preve-
zená časť kuchynskej linky z jedálne 
obecného úradu, ktorú vlastnila, avšak 
nepoužívala obec. Bol privolaný stolár 

p. Dudášik, ktorý na náklady DHZ zho-
tovil ďalšie časti, čím vytvoril komfortnú 
a modernú kuchynskú linku.

Dňa 4.2.2024 bol zakúpený odsá-
vač pár (digestor) v sume 64,70 €. Hneď 
na druhý deň ho osadil a spojazdnil Pa-
vol Vakoš spolu s Máriom Ješkom, Mar-
tinom Piškulom a Miroslavom Piškulom.

Dňa 9.2.2024 bola kuchyňa pripra-
vená na prevádzku. Ešte si vyžiada 
malé doplnky, ktoré budú v priebehu 
krátkej doby vyriešené.

Na rekonštrukcii sa podieľali Pišku-
la Martin, Augustín Lukáš, Piškula Miro-
slav, Kotleba Pavel, Vakoš Pavol, Ješko 
Mário, Melicher Ľuboš, Piškulová 
Katarína, Palkovičová Veronika, Dudá-

šik Tomáš, Dudášik Peter, Palkovič 
Michal, za čo im patrí veľké poďakova-
nie.

Autor: Martin Piškula 
– veliteľ DHZO Pobedim

Foto: archív DHZ

Kto je Diana Bartovičová?
žena futbalistka dušou i srdcom

Stretnutie s Dianou Bartovičovou mi dohodol náš spoločný priateľ 
Igor. Druhý sviatok vianočný bol naozaj veľmi príhodný na rozhovor s vý-
nimočnou mladou ženou. Sviatočnú atmosféru v kruhu jeho rodiny poz-
dvihol príchod Dianky a jej mamy Gabiky. Gabiku určite všetci poznáte. Je 
učiteľkou a niekoľko rokov učila na Základnej škole v Pobedime. A kto by 
si nespomenul na Diankinho starého otca Jožka Lednického, ktorého 
krásny spev prinášal dobrú náladu všade tam, kde prišiel. Takisto aj 
na starého otca Dušana Bartoviča, niekdajšieho hráča Trenčína a česko-
slovenského internacionála, ktorý ju nesmierne podporoval.

Prečo toto všetko píšem? Pretože verím, že Tí, ktorí nevedia o kom 
je reč, zistia, že Dianka je rodáčka z Pobedima. Robí veľmi dobré meno 
nielen svojej rodine, ale aj našej obci doma i vo svete.

Narodila sa v roku 1993. Už počas žiackych rokov na ZŠ v Pobedime 
bolo vidieť, že je športovo nadaná. Od svojich šiestich rokov hrávala fut-
bal, neskôr basketbal, napr. v piešťanskej lige.

V siedmej triede sa vrátila späť k futbalu. Hrávala za OTJ Banka 
v mužstve chalanov do 15 rokov.

Počas štúdia na Gymnáziu v Uherském Hradišti začala slovenská 
rodáčka svoju českú futbalovú cestu v tíme 1. FC Slovácko. Po ukončení 
štúdia v roku 2012 dostala ponuku ísť hrať do poľských Katovíc, kde bola 
aj na testoch. Avšak nakoniec zvíťazila ďalšia ponuka, a to z pražskej 
Slávie Praha. Tu hrá od roku 2012 a od roku 2019 vedie tím Slávie Praha 
ako kapitánka.

Od roku 2021 je ambasádorkou dievčenského futbalu na FHS EA 
CZECH.

Diana hrá futbal aj za Slovensko. Od roku 2011 je členkou sloven-
skej Reprezentácie SR A, v ktorej má odohraných 113 zápasov 
s bilanciou 8 gólov.

Úspechy a plány kynológov
Zdravím všetkých priaznivcov športovej ky-

nológie! Od posledného článku v obecných 
novinách uplynula nejaká doba. Zimné obdobie 
je pre psíčkarov z hľadiska pretekov a skúšok 
skôr doba oddychová, prípadne venovaná tré-
ningom a dolaďovaniu cvikov pred nasledujú-
cou sezónou. Avšak to by sme neboli my, keby 
sme sa nezúčastnili aspoň našej obľúbenej lo-
kálnej súťaže Záhorácka zimná liga kynoló-
gov.

Našej skoro najmladšej členke Sabíne 
Motolovej a jej sučke belgického ovčiaka Berry 
sa podarilo na obranárskom preteku organizo-
vanom KK Smolinské v kategórií IGP1 získať 
prvé miesto s najvyššími bodmi na poslušnosti 
aj obrane. Zároveň sa jej podarilo suverénne 
nechať za sebou šesť ostrieľaných pretekárov 
z rôznych kútov západného Slovenska. Sabínka 

sa pripravuje na špeciálny obranársky pretek, 
ktorý sa bude konať v máji v Banskej Bystrici 
s hojnou účasťou vrátane zahraničných prete-
károv. Mimochodom, na minuloročnom preteku 
v Banskej Bystrici obsadila krásne 2. miesto. Dr-
žíme jej palce, aby aj tento rok ukázala, že 
minuloročný výsledok nebola iba náhoda.

Záhoráckej zimnej ligy som sa zúčastnila aj 
ja so svojím belgickým ovčiakom Bostonom 
v kategórií BH-VT, kde som sa v prvom kole or-
ganizovanom Kynologickým klubom Gbely 
umiestnila na 7. mieste (z 13 pretekárov). 
Na ďalšom kole organizovanom v KK Smolinské 
sa mi podarilo obsadiť 2. miesto (z 18 preteká-
rov).

Verím, že nás tento rok bude čakať ešte 
množstvo súťaží a pretekov, kde sa našim 
členom bude naďalej dariť ako doposiaľ.

Autor: Mgr. Michaela Palcová, 
predseda Kynologického klubu Pobedim

Foto: archív Kynologického klubu
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Slovenský futbalový zväz každoročne vyhlasuje anketu Futbalista/fut-
balistka roka. Diana sa aj v tomto roku dostala do prvej desiatky v nomi-
nácii Futbalistka roka 2023 a umiestnila sa na druhej priečke. O jej 
neskutočnej podpore zo strany fanúšikov svedčí aj to, že v roku 2019 vy-
hrala Cenu fanúšikov.

 Žena futbalistka dušou i srdcom. S obrovskou podporou rodiny. 
Žena, ktorá nielen hrá futbal, ale chodí aj do práce. Pracuje v klinike, ktorá 

sa zaoberá komplexnou starostlivosťou o pohybový aparát. Je diplomova-
ný špecialista záchranár, okrem toho i fizioterapeut. To je Dianka.

Dianke prajeme veľa úspechov, nech jej to kope tak, ako si predstavuje.

Autor: Eva Pogranová
Foto: archív rodiny Bartovičovej

Zástodolie a ryby žijúce pod jeho hladinou
Je zima, voda na rybníku síce nie je zamrz-

nutá, ale ryby sa nechytajú. Je po sezóne. 
Vlastne pred sezónou, pričom v tomto čase 
mávajú pobedimskí rybári výročnú členskú 
schôdzu. Inak nebolo tomu ani teraz. V nedeľu 
18. februára sme sa stretli v hojnom počte 
na Hasičskej zbrojnici v Pobedime. Najdôležitej-
ším bodom schôdze bola voľba revíznej komisie 
na obdobie ďalších štyroch rokov. Predsedom 
revíznej komisie sa stal Maroš Svetlík a ďalšími 
dvoma členmi Jozef Gula a Palko Kerak.

Rybárska sezóna na Zástodolí začne tento 
rok 23.marca prívlačovým pretekom Jarný Zás-
todolský Pstruh. My členovia sa tešíme najmä 
na obdobie po tejto udalosti, kedy budeme môcť 
loviť pstruhy 2 týždne na prívlač.

V minulom roku na jeseň sa nám podarilo 
do rybníka nasadiť viacero druhov rýb, dokonca 
aj také, ktoré sa na Zástodolí vyskytovali v obme-
dzenom množstve alebo vôbec. Využijem tento 
priestor a napíšem niečo o rybách v našom ryb-
níku. Nebudú to slová odkopírované z encyklo-
pédie, ale skôr pohlaď pobedimských rybárov.

Kapor rybničný – v našom jazere je zastú-
pený asi v najväčšom počte. Máme tu kusy 
s dĺžkou okolo 1 m a váhou cca 15 kg. Kapor sa 
neresí skoro na jar. Z tohto dôvodu je jeho lov 
povolený u nás až od mája. V minulom roku sa 
nám podarilo do rybníka doplniť 400 kg 4-ročné-
ho kapra rybničného. Tieto kusy mali od 2,5 
do 5 kg. Pochádzali z certifikovaného chovu 
z ČR, ako aj všetky ostatné vysadené druhy rýb, 
s výnimkou pstruha dúhového.

Amur biely – zaujímavá nepôvodná ryba, 
ktorá je u nás v hojnom zastúpení. Na brehu je 
ho vidieť zriedka, pretože ho je oveľa ťažšie ulo-
viť ako napríklad kapra. Živí sa rastlinnou po-
travou. Neraz ho je možné vidieť ako ohrýza 
konáriky vŕb, ktoré sa dotýkajú vody. Zaují-
mavosťou je, že amur sa nedokáže v našich 
podmienkach rozmnožovať. To znamená, že 
celá jeho osádka v našom rybníku pochádza 
z násady. Vyskytujú sa tu kúsky s dĺžkou 
cez 1 m a váhou okolo 15 kg. V teplých letných 

mesiacoch je možné amura pozorovať na hladi-
ne rybníka, ako sa vyhrieva.

Lieň sliznatý – menšia kaprovitá ryba, ale 
o to zaujímavejšia. Je prezývaný „ZLATÁ RYB-
KA“ pre jeho zalotezelnkavú farbu. Lieňa bolo 
u nás na Zástodolí veľmi málo. Ani si nepamä-
tám, kedy sa niekomu podaril uloviť. Na jeseň 
sme preto nasadili 100 kg tejto krásnej rybky 
s priemernou dĺžkou 30 cm. Veríme, že sa mu 
u nás bude dariť a spestrí už tak bohatú osádku 
našich rýb.

Šťuka severná – dravá ryba, živí sa najmä 
menšími rybkami, ale nepohrdne ani pstruhom. 
V našom jazere sa moc štúk nevyskytovalo, aj 
keď sa občas nejaká podarila chytiť. Na jeseň 
v roku 2023 sme sa rozhodli  nasadiť 50 kg 
v slušnej dĺžke od 50 cm do 70 cm. Šťuka bude 
po dohode na výročnej členskej schôdzi až 
do 1.5.2025 hájená. To znamená, že si ju nebu-
de možné privlastniť.

Sumec veľký – najväčší a najťažší obyva-
teľ nášho rybníka. Medzi nami rybármi sa po-
vráva, že tu žijú jedince s dĺžkou nad 2 m. Potvr-
dené máme len kusy okolo 160 cm. V minulom 
roku sa ulovili len dva sumce. Jeden 90 cm 
a druhý 135 cm s váhou 16,5 kg. Premnožený 
sumec môže na takomto malom jazere, ako 
máme my, narobiť veľa škody, preto je u nás za-
kázané vrátiť uloveného sumca naspäť do vody.

Zubáč veľkoústy – tejto krásnej, vzácnej 
a najmä chutnej ryby ubúda. Nielen na Zástodo-
lí. U nás sa v posledných rokoch podarilo chytiť 
len mladé jedince do cca 50 cm. Každoročne 
na jar umiestňujeme hniezda na podporu výteru 
zubáča, ktoré sú po rybníku označené bójkami. 
Zubáč je veľmi náročný na prepravu. Je prob-
lém vybaviť násadu zubáča, preto sme odkáza-
ní si ho dochovať sami. Všetci by sme si želali, 
aby bolo u nás tejto ryby čo najviac. Robíme 
pre to maximum.

Pstruh dúhový – nie je pravým obyvateľom 
nášho jazera. Jeho násadou si len spríjemňu-
jeme jesenné a jarné rybačky. Pstruh bohužiaľ 
v našich podmienkach neprežije leto. Aby sa mu 

darilo, potrebuje studenú a okysličenú vodu. 
V lete sa často stáva korisťou pre väčších 
predátorov, najmä sumcov. Násadové pstruhy 
v našom rybníku mávajú dĺžku do 40 cm a váhu 
do 0,5 kg. Sú chovné v sádkach a konkrétne tie 
naše pochádzajú z okolia Ružomberka. Pstruh 
dúhový sa rovnako, ako amur, u nás nedokáže 
prirodzeným spôsobom rozmnožovať.

Som rád, že som vám mohol v krátkosti 
predstaviť „naše“ ryby. Veríme, že rybám sa 
bude u nás dariť a rybárom páčiť. Budeme si 
môcť vychutnávať chvíle pri vode aj s nejakým 
tým zaujímavým úlovkom.

Autor: Michal Vavro, 
predseda RS Zástodolie Pobedim

Foto: archív RS Zástodolie

Úspechy pobedimských kolkárov na majstrovstvách Trenčianskeho kraja
V januári sa konali majstrovstvá Trenčian-

skeho kraja v kategóriách žiačok, žiakov, 
dorasteniek, dorastencov, junioriek a juniorov.

Majstrovstvá v kategóriách žiačok a žia-
kov sa konali 27.1.2024 na kolkárni v Pobedi-
me. V kategórii žiačok reprezentovala KK Pobe-
dim Martina Malíčková a Terézia Dúdiková 
a v žiakoch Martin Benko, Jakub Zvolenský a Ti-
bor Madacki. Filip Vakoš sa pre chorobu nemo-
hol zúčastniť.

Najlepšie sa darilo najskúsenejšej Terezii 
Dúdikovej, ktorá dosiahla výkon 241 zvalených 
kolkov. Týmto výkonom obsadila 3. miesto 
v kategórii žiačok. Najmladšou účastníčkou bola 
Martina Malíčková, ktorá výkonom 230 zva-
lených kolkov obsadila 5. miesto zo siedmych 
účastníčok. Víťazkou sa stala Alica Bohunická 
z výkonom 252 zvalených kolkov.

V kategórii žiakov obsadil 4. miesto Martin 
Benko s výkonom 216 zvalených kolkov. Jakub 
Zvolenský a Tibor Madacki nastúpili na svoje 
prvé podujatie. Lepšie sa darilo Jakubovi 
Zvolenskému. Dosiahol výkon 193 kolkov. Tibor 
Madacki ako najmladší účastník predviedol so-
lídny výkon 147 zvalených kolkov. Všetci účast-
níci si vybojovali účasť na majstrovstvách 
Slovenska, ktoré sa uskutočnia 4. až 5.5.2024 
v Trstenej.

Dorastenky a juniorky hrali majstrovstvá 
v ten istý deň na kolkárni v Trenčíne. V kate-
górii dorasteniek nastúpila Radoslava Malíč-
ková, ktorá výkonom 543 zvalených kolkov ob-
sadila 3. miesto. Víťazkou sa stala domáca Ema 
Mazániková. V kategórii junioriek sa darilo Petre 
Sedláčekovej. Výkonom 524 zvalených kolkov 
a vďaka lepšej dorážke zvíťazila. Obe hráčky si 
vybojovali účasť na majstrovstvách Slovenska, 
ktoré sa uskutočnia 4. a 5.5.2024. Dorastenky 
budú bojovať na dráhach v Podbrezovej a juni-
orky vo Veľkom Šariši.

V kategórii juniorov 14.1.2024 v Trenčíne
sa majstrovstiev zúčastnil Michal Malíček. 
V konkurencii šiestich hráčov dosiahol výkon 
567 zvalených kolkov, čím si vybojoval bronzo-
vú medailu. Aj Michal Malíček získal právo 
účasti na majstrovstvách Slovenska, ktoré sa 
uskutočnia 4. a 5.5.2024 vo Veľkom Šariši.

Na kolkárni v Starej Turej sa 18.2.2024 
konali majstrovstvá Trenčianskeho kraja 
v kategóriu seniorov nad 50 rokov. Farby KK 
Pobedim reprezentovali Miloš Vavro, ktorý do-
siahol výkon 508 zvalených kolkov, čo mu stači-
lo na 23. miesto. Druhým zástupcom bol Peter 
Lednický, ktorý výkonom 548 zvalených kolkov 
obsadil 14. miesto. Ďalším bol Jozef Miklovič, 
ktorý výkonom 605 zvalených kolkov získal 

bronzovú medailu a zároveň si vybojoval účasť 
na majstrovstvách Slovenska, ktoré sa uskutoč-
nia 11.5.2024 v Modranke pri Trnave.

Radi by sme vás pozvali povzbudiť našich 
kolkárov.

V dňoch 11. a 12.5.2024 sa na kolkárni 
v Pobedime budú konať majstrovstvá 
Slovenska v kategórii mužov, ktoré budú 
zároveň slúžiť aj ako záverečná príprava 
pred majstrovstvami sveta.

V dňoch 17. až 21.5.2024 sa uskutočnia 
po prvýkrát na Slovensku majstrovstvá 
Európy v kategórii žiakov a dorastencov. 
Prvýkrát sa uskutočnia aj majstrovstvá sveta 
v kategórii juniorov, a to v dňoch 22. až 26.5. 
Tretíkrát na Slovensku sa budú konať maj-
strovstvá sveta dospelých v termíne 27.5. až 
1.6.2024. Všetky podujatia sa uskutočnia v Aré-
ne Brezno.

Autor: Ing. Marián Mitošinka, 
predseda KK Pobedim
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Z činnosti FK 1925 Pobedim
Rok 2024 sme začali rozsiahlou rekonštrukciou interiéru šatní a te-

locvične, kde sa preinvestovalo celkovo 13 966,31 €. Peniaze na rekon-
štrukciu boli poskytnuté Slovenským futbalovým zväzom v hodnote 
10 000 €. Zostatková suma bola uhradená z klubových financií. 

O dotáciu pre FK 1925 Pobedim bolo požiadané ešte v roku 2022 bý-
valým predsedom klubu Rastislavom Čopom. Z dôvodu zmien vo vedení 
klubu v decembri 2022 bolo potrebné opätovne požiadať Slovenský futba-
lový zväz Bratislava o predĺženie ukončenia termínu projektu. S vybavo-
vaním predĺženia termínu žiadosti, ako aj s dokumentáciou a celkovým 
spracovaním dotácie pri konečnom zúčtovávaní významne pomohla 
starostka obce, za čo jej touto cestou ďakujeme.

Poďakovanie patrí aj sponzorovi nových dresov a vychádzkových 
súprav, v ktorých otvoríme sezónu, a to konkrétne VIP Dentálne Centrum 
s.r.o., Trnava.

Klub sa momentálne plne sústredí na prípravu pred jarnou časťou 
sezóny, ktorá začína 17.03.2024, v tomto termíne začnú súťaž aj žiaci. 
Veľmi nás teší záujem detí, a to nielen domácich, ale aj detí zo širšieho 
okolia – Borovce, Podolie, Očkov, Brunovce či Horná Streda.

Týmto by sme chceli pozvať všetkých fanúšikov nášho klubu a sa-
mozrejme najmä futbalu,  aby prišli podporiť našich chlapcov v ďalších 
zápasoch jarnej sezóny.

Autor: Ľuboš Zervan, predseda FK 1925 Pobedim
Foto: archív FK 1925 Pobedim

MUŽI 8. liga – JUH – ObFZ TN – 2023/2024
Dátum (deň) čas: Domáci – Hostia
17.03. (ne) 15:30: FK 1925 Pobedim – TJ Družstevník Lubina-kopanice
24.03. (ne) 15:30: FK 1925 Pobedim – OŠK Lubina
31.03. (ne) 16:00: Obecný športový klub Slovan Kostolné – FK 1925 Pobedim
07.04. (ne) 13:00: FK 1925 Pobedim – FK Bradlan Brezová pod Bradlom
14.04. (ne) 16:00: OŠK Bošáca – FK 1925 Pobedim
21.04. (ne) 16:30: FK 1925 Pobedim – TJ Slovan Rovnosť Krajné
28.04. (ne) 13:30: OŠK Hôrka nad Váhom – FK 1925 Pobedim
05.05. (ne) 17:00: FK 1925 Pobedim – TJ Kopaničiar Chvojnica
12.05. (ne) 17:00: TJ Tatran Polianka – FK 1925 Pobedim
19.05. (ne) 14:30: FK 1925 Pobedim – SFK Nová Ves nad Váhom
26.05. (ne) 17:30: TJ Družstevník Hrádok – FK 1925 Pobedim
02.06. (ne) 17:30: FK 1925 Pobedim – OFK Vrbovce
09.06. (ne) 14:30: OFK Čachtice – FK 1925 Pobedim

ŽIACI 4. LMŽ – U13 – ObFZ TN – 2023/2024
17.03. (ne) 10:30: FK 1925 Pobedim – TJ Družstevník Považany
23.03. (so) 10:30: TJ Družstevník Hrádok – FK 1925 Pobedim
31.03. (ne) 10:30: FK 1925 Pobedim – TJ Zavažan Kálnica
13.04. (so) 10:30: TJ Družstevník Lubina-kopanice – FK 1925 Pobedim
21.04. (ne) 10:30: FK 1925 Pobedim – ŠK Dolné Srnie
28.04. (ne) 10:30: OFK Vrbovce – FK 1925 Pobedim
01.05. (st) 10:30: MFK Stará Turá – FK 1925 Pobedim
08.05. (st) 10:30: FK 1925 Pobedim – TJ Slovan Rovnosť Krajné

Malý lexikón pobedimského nárečia, alebo „viete ešče po pobjécky?
1. indigo = kopírovací papier do písacieho stroja
2. štokrla = stolička bez operadla
3. šamlík = stolček
4. štrimfla = hrubšia ponožka
5. gánek = zastrešený výklenok pred domom
6. okáčiko = malé okienko napr. na komore
7. nálep = chodník okolo domu
8. čepiec = pokrievka hlavy našich starých mám
9. kanapa = pohovka, váľanda
10. kredenec, kriedenec = kuchynská skrinka na príbor a nádoby
11. pitvor = predsieň dedinského domu
12. veranda = chodba, predsieň
13. šombora = vedľajšia miestnosť na prípravu krmiva pre hospodár-

stvo
14. putna = drevene vedro s jedným pevným uchom na prenos
15. obrok = krmivo pre dobytok (ovos, jačmeň, žito, atď.)
16. pakasic = nosič na bicykli
17. vercajch, vercajg = náradie
18. šteláza = polička napr. v komore 
19. fijok = šuflík resp. zásuvka v skrinke
20. krágel = golier
21. zašubraný = zanedbaný, špinavý = 

22. šmitky = tenké kúsky chleba v zabíjačkovej polievke
23. ošítko = slamená nádoba na chlieb
24. šporhelt = šporák na tuhé palivo (drevo, uhlie)
25. včúl, ščúl = teraz
26. basta fidli = dosť, hotovo, končím
27. polonne = poludnie, opak polnoci
28. kramla = oceľová spojka v tvare U na spájanie trámov krovu
29. firnajz = fermež ľanová
30. majzel = sekáč
31. nebožiec = ručný vrták do dreva
32. šidlo = zahrotený nástroj na výrobu dierok
33. ščicovať, ščicuvat = ťahať za vlasy
34. trafika = obchod s tabakovými výrobkami
35. vandrovka = cestovanie tovari šov s cieľom získať odb. skúsenosti
36. budelár = peňaženka
37. plotna = platňa na šporáku
38. chronta = špina, drobný neporiadok
39. kúrava = kúdol dymu
40. došmochtať = pocikať
41. ponk = pracovný stôl v dielni

Zozbieral: Ing. Ladislav Melicher
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Morena, Morena
Stalo sa už tradíciou, že na konci marca si spolu so žiakmi pripomíname ďalšiu z  našich tradícií, 
ktorou je Vynášanie Moreny. Morena bola staroslovanská bohyňa zimy a  smrti. Je symbolom zimy 
a  na jar končí jej vláda. Preto, ak chceme, aby prišla jar, vyniesli sme túto slamenú figúru vyrobenú 
zo slamy a  oblečenú v ženských šatách na koniec dediny, kde sme ju zapálili a  hodili do vody. Deti 
boli poobliekané v krásnych krojoch a za sprievodu harmoniky pani učiteľky Ľuby Gálovej a malého 
Lukáška Šadibola sme ju odprevadili do riečky Dubová.

Vybrané z matriky  1. miesto v  okresnom kole 
súťaže Hviezdoslavov Kubín
Michal Povazsai, žiak 8. ročníka, získal 1. 
miesto v  okresnom kole súťaže Hviezdoslavov 
Kubín. Súťaž sa konala v Trenčíne 22. marca 
2024. Tomuto úspechu predchádzala vzorná 
príprava a  najskôr účasť v obvodnom kole. Te-
raz mu budeme držať palce v  krajskom kole 22. 
apríla 2024, v  ktorom bude reprezentovať celý 
novomestský okres v 3. kategórii prednesu pró-
zy. Gratulujeme.

Takmer zabudnuté recepty
Gance (Žgance – v iných regiónoch)
Tradičné „jedlo chudobných ľudí“

Suroviny na gance
• 400 g pšeno
• 100 g hrubá múka
• 0,5 – 1 ČL soľ (podľa chuti)
• 1,8 l voda
Poleva/posýpka 1
• 2 PL masť
• 1 ks väčšia cibuľa
• 70 g slanina (mäsovejšia)
Poleva/posýpka 2 (podmáslie)
• 30 g maslo
• podľa chuti soľ
• 2 PL hladká múka
Poleva/posýpka 3
• podľa chuti tvaroh
• podľa chuti práškový cukor
Poleva/posýpka 4
• podľa chuti bryndza

Postup
1. Pšeno niekoľkokrát premyjeme vo vode. 
2. Pripravené pšeno dáme do asi 1,8 l vriacej 

vody. Počas varenia na miernom ohni občas 
premiešame.

3. Keď začne kaša pukať (asi 20 min), posolíme 
a za stáleho miešania postupne pridávame 
múku, kým masa nezhustne.

4. Zmes necháme ¼ hod. zakrytú na teplom 
mieste.

5. Zo stuhnutej zmesi vykrajujeme gance pomo-
cou lyžice namočenej v teplej masti. Tieto 
kladieme vedľa seba na tanier.

6. Gance polejeme vyškvarenou cibuľkou a slani-
nou. Môžeme posypať aj tvarohom.

7. Gance môžeme podávať aj s inými uvedenými 
polevami/posýpkami, poprípade ich môžeme 
aj vhodne  kombinovať.

8. Na zapitie je vhodné napr. zakysané mlieko.

Príprava podmáslia:
1. Na panvicu dáme speniť maslo so soľou.
2. Spenené maslo poprášime hladkou múkou 

a necháme opražiť na jemnom ohni, bez toho 
aby sme to miešali. Zo začiatku to je vhodné. 
Po čase sa urobia škvarôčky.

Recept bol pripravený zo starých podkladov, ktoré 
boli získané od viacerých osôb (aj z okolitých 
obcí) a iných dostupných zdrojov. Za odborné rady 
ďakujem Cecílie Miklovičovej.
Všetkým prajem dobrú chuť!

Autor: Ing. Ladislav Melicher
Foto: autor

Privítali sme:
–

Manželstvo uzavreli:
–

Rozlúčili sme sa:
09.01.2024 Palkovič Silvester, č. 334, 79 r.
12.01.2024 Miklovič Michal, č. 212, 62 r.
15.01.2024 Lednická Mária, č. 4, 92 r.
30.01.2024 Mosný Silvester, č. 256, 83 r.
02.02.2024 Hesková Anna, č. 144, 94 r.
04.02.2024 Križák Alojz, č. 338, 86 r.

05.02.2024 Mádelová Oľga, č. 328, 67 r.
09.02.2024 Melicher Michal, č. 233, 68 r.
13.02.2024 Sovišová Jolana, č. 270, 80 r. 
12.03.2024 Faro Emil, č. 349, 38 r.
13.03.2024 Feranec Michal, č. 281, 87 r.
14.03.2024 Toráčová Margita, č. 297, 48 r.


